
Protokół Nr VII/11 

 

z obrad VII sesji Rady Gminy Brańsk w dniu 21 września 2011 roku 

 

Obradom przewodniczył Feliks Aleksander Wróblewski – Przewodniczący Rady Gminy. 

Na stan 15 radnych stwierdził na podstawie listy obecność 15 radnych.  

 

Radni obecni: 

1. Krzysztof Bobel 

2. Sylwester Bobel 

3. Stanisław Czerniawski 

4. Adam Derewońko 

5. Piotr Dołubizno 

6. FranciszekGawina  

7. Stanisław Gomoliński 

8. Tadeusz Krasowski 

9. Andrzej Kunicki 

10. Magdalena Olendzka 

11. Grażyna Płonowska 

12. Janusz Puchalski 

13. Stanisław Radulski 

14. Feliks Aleksander Wróblewski 

15. Jan Żochowski 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Jako goście zaproszeni w sesji uczestniczyli: 

1) Zdzisława Maksymiuk Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w Brańsku 

2) Piotr Gerej  Przedstawiciel PZDR w Bielsku Podlaskim 

3) Józef Michałowski Radny Rady Powiatu Bielskiego - Dyrektor SZK 

4) Andrzej Uszakiewicz Radca prawny 

5) Krzysztof Jaworowski Wójt Gminy 

6) Wojciech Jakubowski Sekretarz Gminy 

7) Zdzisława Iwańczuk Skarbnik Gminy 

8) Katarzyna Kędzia p.o. Kier. Ref. RŚ 

9) Piotr Paprocki  Kier. Ref. BP 

10) Marek Klepacki z-ca Kierownika Referatu  Or 

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

   oraz sołtysi Gminy Brańsk zgodnie z załączoną listą obecności. 

 

Obrady VII sesji rozpoczęto modlitwą ”Ojcze Nasz...”. 

 

Ad.1-2 Przewodniczący Rady Gminy Feliks Aleksander Wróblewski o godz.9
00 

dokonał 

otwarcia obrad VII sesji Rady Gminy Brańsk, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu 

Gminy Brańsk oraz na podstawie listy obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność 

obrad i podejmowania uchwał. Powitał przybyłych na posiedzenie radnych, zaproszonych gości 

oraz sołtysów. Następnie poinformował, że wszyscy radni w terminie otrzymali materiały na 

sesję, w tym proponowany porządek obrad, zwrócił się o zgłaszanie ewentualnych wniosków i 

propozycji zmian lub poprawek  do porządku.  

   Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady odczytał porządek sesji w brzmieniu:     



1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad VI sesji rady gminy. 

4. Informacja o działalności wójta w okresie między sesjami. 

5. Przedłożenie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy i kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej oraz o przebiegu wykonania planu finansowego 

samorządowej instytucji kultury za I półrocze 2011 roku.  

6. Przedłożenie sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy Brańsk za I półrocze 2011 

roku.  

7. Przedłożenie informacji z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych 

do Wojewody Podlaskiego, Wójta Gminy Brańsk i Przewodniczącego Rady Gminy 

Brańsk za 2010 rok. 

8. Podjęcie uchwał Rady Gminy w sprawie:  

a) zgłoszenia kandydata na członka kolegium regionalnej izby obrachunkowej, 

b) zmian w Statucie Gminy Brańsk, 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania, 

d) ustalenia zasad sprawiania pogrzebu na koszt gminy, 

e) przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk, 

f) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk 

g) zmian w budżecie gminy Brańsk na rok 2011, 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata 2011-2016, 

9. Interpelacje i wnioski radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad.  

 

Ad.3 Przyjęcie protokołu z obrad VI sesji rady gminy: 

   Przewodniczący Rady poinformował, iż protokół z obrad VI sesji Rady Gminy był dostępny w 

biurze obsługi Rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją w dniu dzisiejszym. Zwrócił się 

do radnych z zapytaniem czy mają jakieś uwagi do protokołu. Wobec braku uwag poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie protokółu. Rada Gminy głosami 15 – za, przeciwnych – 0, 

wstrzymujących -0  przyjęła protokół z obrad VI sesji Rady Gminy Brańsk /bez odczytywania/. 

 

Ad.4 Wójt Gminy Krzysztof Jaworowski odczytał informację ze swojej działalności między 

sesjami. Radni nie wnosili uwag i zapytań do informacji /informacja w załączeniu do protokołu/.  

   W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Panu Piotrowi Gerej 

przedstawicielowi PZDR w Bielsku Podlaskim, który przekazał informacje dotyczące szkoleń 

rolników i domowników na temat : Zasady otrzymywania dopłat bezpośrednich a obowiązek 

spełnienia przez gospodarstwo zasad wzajemnej zgodności, ze szczególnym uwzględnieniem 

programów zwalczania chorób zakaźnych w województwie podlaskim” oraz o szkoleniach 

połączonych z indywidualnym i grupowym doradztwem zawodowym osób odchodzących z 

rolnictwa. W ofercie szkoleniowej znalazły się takie szkolenia jak: „Kucharz regionalny”, 

„Architekt ogrodów”, „prawo jazdy kat.C,E”. 

 



Ad.5 Przedłożenie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy i kształtowaniu się 

wieloletniej prognozy finansowej oraz o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej 

instytucji kultury za I półrocze 2011 roku.  

    Wójt Gminy Brańsk poinformował, że wszyscy radni w stosownym terminie otrzymali 

informacje o przebiegu wykonania budżetu gminy i kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej oraz o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury za I 

półrocze 2011 roku. Mieli, więc czas na zapoznanie się z treścią sprawozdań. Obie Komisje 

Rady na swych posiedzeniach również szczegółowo przeanalizowały powyższe informacje. 

Wójt zwrócił się do radnych czy jeszcze raz odczytać sprawozdania czy radni będą tylko 

zadawali pytania. Radni jednogłośnie opowiedzieli się, za nie czytaniem sprawozdań, i że 

przyjęli je do wiadomości. Nie zgłoszono pytań ze strony radnych do sprawozdań. 

 

Ad.6 Przedłożenie sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy Brańsk za I półrocze 2011 

roku.  

   Wójt Gminy Brańsk, poinformował, że radnym w materiałach na sesję również dostarczono 

sprawozdanie z wykonania uchwał  Rady Gminy za I półrocze 2011r. Wszystkie uchwały 

podjęte w I półroczu br. zostały zrealizowane lub są w trakcie realizacji. Wójt zapytał radnych 

czy ma odczytać sprawozdanie. Radni jednogłośnie opowiedzieli się za nie czytaniem 

sprawozdania i że przyjęli je do wiadomości. 

 

Ad.7 Przedłożenie informacji z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych 

do Wojewody Podlaskiego, Wójta Gminy Brańsk i Przewodniczącego Rady Gminy Brańsk za 

2010 rok. 

   Sekretarz Gminy Wojciech Łukasz Jakubowski odczytał informacje z analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych do Wojewody Podlaskiego, Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady 

Gminy za 2010rok.( informacje w załączeniu do protokołu). 

 

Ad.8 Podjęcie uchwał Rady Gminy: 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 

Odczytała pozytywną Opinię Komisji Nr 10/09/2011 z dnia 12 września 2011r. w sprawie 

projektów uchwał przygotowanych pod obrady VII sesji Rady Gminy Brańsk (opinia stanowi 

załącznik do protokołu). 

 

Ad.8a) Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na członka 

kolegium regionalnej izby obrachunkowej w Białymstoku. W uzasadnieniu poinformował, że  

zgodnie z ustawą  o regionalnych izbach obrachunkowych rada gminy może zgłaszać 

kandydatów do kolegium RIO. Taką uchwałę Rada Gminy podejmowała na V sesji, ale ze 

względu na unieważnienie poprzedniego konkursu i ogłoszenie nowego należy podjąć kolejną 

uchwałę. Kandydatem jest ta sama Pani Katarzyna Gawrońska z Białegostoku, która ma 

odpowiednie wykształcenie i doświadczenie do zajmowania stanowiska członka kolegium. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VII/52/11 w 

sprawie zgłoszenia kandydata na członka kolegium regionalnej izby obrachunkowej 

/uchwała stanowi załącznik do protokołu/.  

 

Ad.8b) Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Brańsk. W 

uzasadnieniu poinformował, że zmiana jest związana z likwidacją Samorządowego Zakładu 

Budżetowego w związku, z czym należy nazwę jednostki wykreślić ze Statutu.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VII/53/11 w 

sprawie zmian w Statucie Gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 



Ad.8c) Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, 

jak również trybu ich pobierania. W uzasadnieniu poinformował, że zmiana wynika z zaleceń 

pokontrolnych w wyniku kontroli w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej. Taką uchwałę rada 

gminy swego czasu podjęła, ale nie było w niej określonego całkowitego kosztu za jedną 

godzinę usług opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób, których dochód przekracza kryterium 

dochodowe. Projekt uchwały zakłada odpłatność w wysokości 0,5% minimalnego 

wynagrodzenia za pracę obowiązującego w danym roku, ogłoszonego w drodze rozporządzenia 

przez Radę Ministrów”. Stawkę przyjmuje się procentowo, aby często nie wprowadzać zmian do 

uchwały. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VII/54/11 

zmieniającą uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 

usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również trybu ich pobierania.  /uchwała 

stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.8d) Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad sprawiania 

pogrzebu na koszt gminy. W uzasadnieniu poinformował, że zmiana wynika również z zaleceń 

pokontrolnych w wyniku kontroli w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej. Taką uchwałę rada 

gminy swego czasu podjęła. W wyniku kontroli nadzorczej Wojewody nie została ona uchylona, 

ale zawierała zapis niekorzystny dla gminy, gdyż określała, że pochówku dokonuje ośrodek 

pomocy społecznej w miejscu ostatniego zamieszkania osoby zmarłej. Gdyby taka sytuacja 

miała miejsce osobę zmarłą z południa Polski należałoby wieść i pochować na tamtym terenie. 

Byłyby to duże koszty może nawet przekraczające koszty zasiłku pogrzebowego. W związku z 

tym przygotowano projekt nowej uchwały, który określa, że pochówku dokonuje się na 

cmentarzach położonych na terenie Gminy Brańsk lub na innym cmentarzu, pod warunkiem, że 

koszt takiego pogrzebu nie będzie wyższy od kosztów pochówku sprawianego na cmentarzach 

na terenie Gminy Brańsk. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VII/55/11 w 

sprawie ustalenia zasad sprawiania pogrzebu na koszt gminy /uchwała stanowi załącznik do 

protokołu/. 

Ad.8e) Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk. W 

uzasadnieniu powiedział - „na temat zmian w studium i w planie zagospodarowania 

przestrzennego w urzędzie gminy prowadzone są rozmowy już od dłuższego czasu. Od 

mieszkańców gminy, co jakiś czas napływają wnioski o dokonanie takich zmian, które nie są 

dokonywane, co miesiąc lub raz do roku, ale to są sprawy poważne i kosztowne, które gmina jest 

w stanie przeprowadzić raz na kadencję. Procedura dokonania zmian w Studium i w Planie 

Zagospodarowania Przestrzennego jest bardzo długa czasami trwa rok od rozpoczęcia a nawet i 

dłużej. Chcieliśmy dokonać zmian w planie w zakresie „to, co jest wolą - życzeniem 

mieszkańców” i również z urzędu należałoby dokonać zmian, bo widzimy taką potrzebę. Mamy 

wiele różnych działek gminnych, które należałoby uporządkować. (są to działki po wysypiskach, 

grzebowiskach, wodopojach, miejscach na moczenie lnu kiedyś itp.). Tych działek ludzie nie 

bardzo chcą kupować, bo w zależności od przeznaczenia ich w planie  są naliczane za nie duże 

opłaty.  W naszych założeniach jest, aby działka przylegająca do lasu była przeznaczona na 

działkę leśną, przylegająca do działki rolnej była przeznaczona na działkę rolną. Niemniej 



analizując wyłonienie wykonawcy do tych zmian a na rynku takich osób jest bardzo mało, kto by 

chciał się podjąć tylu zmian, doszliśmy do wniosku, żeby tych zmian dokonać w dwóch etapach 

gdyż są to duże pieniądze ponad 100tys. złotych. Zachodziłaby, więc potrzeba ogłoszenia 

przetargu nieograniczonego. Doszliśmy do wniosku, żeby na dzisiaj to zadnie podzielić. W 

pierwszej kolejności podjąć się próby dokonania zmian tych, których chcą mieszkańcy. Ludzie 

chcą realizować inwestycje, stawić domy więc w pierwszej kolejności zmian dokonać dla nich. 

Byśmy się zmieścili w kwocie do 14tys. euro, gdzie procedura zamówień publicznych także 

obowiązuje, ale nie jest taka długa i trudna. Aby dokonać zmian w Planie Zagospodarowania 

Przestrzennego w pierwszej kolejności należy dokonać zmian w Studium, dlatego jest 

przygotowana pierwsza uchwała, która dotyczy zmian w studium, następna uchwała rozpoczyna 

procedurę zmian w Planie Zagospodarowania Przestrzennego”. 

   Następnie Wójt zadał pytanie kierownikowi Ref. BP Panu Paprockiemu czy te zmiany 

przedstawione w projektach uchwał na dzień dzisiejszy obejmują wnioski wszystkich 

mieszkańców, co wpłynęły do gminy, żeby nie zdarzyło się tak, że jutro czy za miesiąc 

mieszkaniec zgłosi, że złożył podanie o zmianę a ona nie została ujęta.  

   Kierownik Paprocki potwierdził, że są ujęte wszystkie zmiany, o które wnosili mieszkańcy.  

 

   Dalej Wójt powiedział, że będzie odczytywał uchwałę a radni na bieżąco mogą zadawać 

pytania, jeżeli coś będzie niejasne lub kogoś coś interesuje. Dodał również, że w uchwale są 

ujęte zmiany urzędowe, ale one wynikają wyłącznie z błędów, które popełniła poprzednia 

„ekipa”, która dokonywała tych zmian. To osoba prowadząca procedurę dokonała pomyłki, 

niektóre działki zostały zmienione, których nie należało zmieniać a położone są obok działki 

wnioskowanej.  

   Dalej wójt mówił „ Państwo wiecie, że polityka Państwa zmierza w tym kierunku, aby 

budować elektrownie wiatrowe. Nie oznacza to, że może ona stać w każdym miejscu. Na dzień 

dzisiejszy budową elektrowni wiatrowych jest zainteresowanie na terenie Gminy Szepietowo, 

Czyżew, Klukowo oraz  inwestor wchodzi z badaniami w teren naszej gminy i miasta Brańsk. 

Jeśli chodzi o naszą gminę to w zainteresowaniu są tereny wsi Domanowa, Glinnika, Popław. 

Wskazania miejsca dokonuje Firma, która jeździ po terenie ogląda szacuje czy jest to opłacalne. 

My z urzędu chcielibyśmy na dzień dzisiejszy podjąć się zmian w tej materii, ale tyko w 

Studium. Natomiast w Planie Zagospodarowania Przestrzennego tego zadania nie podejmujemy, 

bo jeśli ktoś na tym ma robić biznes, to niech zapłaci za zmiany w Palnie lub nam częściowo 

zrefunduje. W Studium na dzisiaj taką szansę dajemy, natomiast w Planie nie. Gdy przyjedzie do 

gminy przedstawiciel Firmy od budowy wiatraków, to będziemy dalej na ten temat rozmawiać. 

Może dojść do sytuacji, że zmiany będą dokonywane na w dwóch etapach na dzisiejszej sesji 

rozpoczniemy zmiany wskazane przez mieszkańców a na kolejnej rozpoczniemy zmiany 

dotyczące terenów pod budowę wiatraków. To wszystko wymaga szczegółowej analizy. Po 

pierwsze Państwo musicie wiedzieć, (bo ludzie o to pytają), że to nie Wójt będzie budował 

wiatraki i Państwu coś narzucał, bo grunt pod nie wskazany stanowi prywatną własność, dalej to 

ludzie z Firmą będą prowadzić rozmowy i się dogadywać. My tylko stworzymy możliwość, 

warunki, jako gmina.  Na pewno jak wszystko, ma to swoje plusy i minusy, ja w to nie chcę 

wchodzić, my tylko z urzędu chcemy ludziom stworzyć możliwość. Natomiast każdy 

indywidualnie niech patrzy czy mu się to opłaci czy nie, niech patrzy, co podpisuje. Czy w 

umowach macie pozabezpieczane, kto to kiedyś rozbierze i czy wszystko rozbierze i teren 

doprowadzi do stanu poprzedniego - zrekultywuje. Wiem, że  ludziom „wciskają” różne umowy 

i stawki. Jednym proponują opłatę 30-40tys. zł, drugim 20tys, a jeszcze innym 25tys.zł. Do tej 

sprawy należy podejść bardzo ostrożnie, bo jeżeli badania wykażą, że jeśli są odpowiednie pola 

wiatrowe to z tego będą oferować Państwu duże pieniądze, jeżeli okaże się, że nie jest to dla 

Firmy korzystne ekonomicznie to albo się wycofają z tego albo zapłacą minimalne pieniądze. 

Powinniście być Państwo bardzo ostrożni ”. 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 13 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VII/56/11 w 



sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad.8f) Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Brańsk.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 15 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VII/57/11 w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Brańsk /uchwała stanowi załącznik do protokołu/. 

 

Ad. 8g) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2011 rok, szczegółowo omawiając zmiany do uchwały i załączników: 

Objaśnienia zmian w budżecie Gminy Brańsk 

Do załącznika Nr 1  
W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdz. 01010 – Infrastruktura wodociągowa i 

sanitacyjna wsi §0830  zwiększono dochody z opłat za pobór wody w związku z przejęciem 

zadań przez Gminę od Samorządowego Zakładu Komunalnego w wyniku jego likwidacji o 

kwotę 188.000,00 zł, w §0970 zwiększono dochody z opłat za korzystanie z oczyszczalni 

ścieków o kwotę 6.500,00 zł i o kwotę 235.665,00 zł z tytułu zwrotu podatku VAT – kosztu 

niekwalifikowanego przewidzianego do odzyskania a poniesionego w trakcie realizacji zadania 

pn.: „ Budowa oczyszczalni ścieków wraz z kanalizacją sanitarną w miejscowości Kiersnowo, 

Kiersnówek i Majorowizna” objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-

2013 – podstawowe usługi dla gospodarki ludności wiejskiej. 

W dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75075 – Promocja jednostek 

samorządu terytorialnego §2707  zwiększono dochody z tytułu otrzymania środków na 

wdrażanie lokalnych strategii rozwoju PROW na lata 2007-2013 – zakres małych projektów o 

kwotę 12.000,00 zł 

W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz. 75412 – 

Ochotnicze straże pożarne §2707  zwiększono dochody z tytułu otrzymania środków na 

wdrażanie lokalnych strategii rozwoju PROW na lata 2007-2013- Zakup stołów i krzeseł do 

świetlic OSP w Domanowie, Glinniku, Lubieszczach, Koszewie i Oleksinie o kwotę 24.357,00zł 

 W dz. 900 – Gospodarka  komunalna i ochrona  środowiska, rozdz. 90002 – 

Gospodarka  odpadami § 2700  w  związku  z  otrzymaniem  dotacji  w wysokości 40.874,00 zł 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska zmniejszono wcześniej zaplanowaną dotację 

na dofinansowanie zadania  pn. : „ Usuwanie  wyrobów  zawierających  azbest  z  terenu Gminy  

Brańsk” o  kwotę  109.126,00 zł 

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92195 – Pozostała 

działalność § 2707  zmniejszono środki na realizację zadania realizowanego w ramach PROW 

na lata 2007 – 2013 – Rozwój małej infrastruktury turystycznej -Urządzenie terenu rekreacyjno – 

wypoczynkowego przy zbiorniku wodnym Otapy – Kiersnówek i zakup stołów i krzeseł do 

świetlic wiejskich – zadanie wycofano z realizacji, o kwotę 60.665,00 zł, a zwiększono środki na 

realizację nowego zadania pn.: „Wzbogacanie oferty kulturalno-sportowej Izby Tradycji 

Regionalnej i Rolnictwa w Szmurłach” objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na 

lata 2007-2013 o kwotę 24.500,00 zł (68.438 zł – 60.665 zł + 24.500 zł = 32.273 zł) 

W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo,  rozdz. 01010 –  Infrastruktura  wodociągowa i 

sanitacyjna wsi § 6297  zmniejszono  środki na dofinansowanie własnych inwestycji gmin 

pozyskane ze środków unijnych Funduszu Rozwoju Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów 

Wiejskich a przeznaczone na realizację zadania pn. : „Budowa oczyszczalni ścieków wraz z 

kanalizacją sanitarną w miejscowości Kiersnowo, Kiersnówek, Majorowizna” o kwotę 

1.078.756,00 zł, gdyż rozliczenie finansowe zadania z umowy o dofinansowanie i refundacja 

poniesionych kosztów nastąpi w roku 2012. 

W dz. 600 – Transport i łączność, rozdz. 60016 – Drogi publiczne gminne  §  6330 w 



związku z możliwością otrzymania środków z budżetu państwa zwiększono dotację celową na 

realizację zadania pn. : „ Przebudowa drogi gminnej od granicy Miasta Brańsk (ul. Boćkowska) 

w kierunku miejscowości Kiersnowo (do skrzyżowania) oraz wieś Kiersnówek na długości 

6,90515 km wraz z budową mostu na rzece Bronka w km 0+309,70” o kwotę 300.000,00 zł  

W dz. 751 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony 

prawa oraz sądownictwa, rozdz. 75108 – Wybory do Sejmu i Senatu §2010  zwiększono 

dochody z tytułu otrzymania dotacji na przeprowadzenie wyborów do Sejmu i Senatu o kwotę 

10.704,00zł 

Do załącznika Nr 2  
W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe w § 2310 

zwiększono dotację  na nauczanie religii prawosławnej w Szkole Podstawowej w Świrydach o 

kwotę 800,00 zł. 

W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80110 – Gimnazja w § 2310 zwiększono 

dotację  dla Urzędu Gminy Wyszki na nauczanie religii prawosławnej o kwotę 1.300 zł. 

W dz. 010 – Rolnictwo i łowiectwo, rozdz. 01010 – Infrastruktura wodociągowa i 

sanitacyjna wsi w związku z likwidacją Samorządowego Zakładu Komunalnego zadania z 

zakresu wodociągów wiejskich zostały przejęte przez Gminę dlatego też zwiększono środki 

finansowe w § 3020  na  wydatki  osobowe niezaliczane do wynagrodzeń o kwotę 200,00 zł, w § 

4010 na wynagrodzenia konserwatorów wodociągu o kwotę 37.000,00 zł, w §4110 na opłatę 

składek na ubezpieczenia społeczne o kwotę 6.100,00 zł, w §4120 na opłatę składek na Fundusz 

Pracy o kwotę 1.000,00 zł, w § 4210 na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 3.000,00 zł, w 

§ 4260 na zakup energii elektrycznej o kwotę 42.000,00 zł, w § 4300 na zakup usług pozostałych 

o kwotę 4.000,00 zł, w § 4410  na delegacje o  kwotę  2.910,00 zł  oraz  w § 4480 na podatek od 

nieruchomości o kwotę 25.000,00 zł. 

W dz. 400 – Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę, rozdz. 

40002 – Dostarczanie wody § 6060 zmniejszono wydatki na zakup budynku drewnianego przy 

zbiorniku wodnym Otapy o kwotę 20.000,00 zł a zwiększono wydatki w § 6060 na zakup łodzi o 

kwotę 16.000,00 zł  i w § 4210 na zakup sprzętu do obsługi zbiornika o kwotę 4.000,00 zł, oraz 

w § 6050 w związku z wycofaniem zadania z realizacji zmniejszono wydatki na budowę 

zbiornika rekreacyjnego w Brzeźnicy o kwotę 50.000,00 zł a zwiększono wydatki w § 4300 o 

kwotę 7.000,00 zł na opracowanie projektu budowlanego przy zbiorniku wodnym Otapy. 

W dz. 600 – Transport i łączność, rozdz. 60016 – Drogi publiczne gminne § 4210 

zwiększono wydatki na zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 5.000,00 zł (zakup 

krawężników), w §  4270 zwiększono wydatki o kwotę 50.000,00 zł i w § 4300 o kwotę 

89.701,00 zł na bieżące utrzymanie dróg Markowo – Glinnik, Nowosady, Oleksin oraz na 

profilowanie dróg gminnych, w § 6050 zwiększono wydatki na realizację zadania pn. : 

„Przebudowa drogi gminnej od granicy Miasta Brańsk (ul. Boćkowska) w kierunku 

miejscowości Kiersnowo (do skrzyżowania) oraz wieś Kiersnówek na długości 6,90515 km wraz 

z budową mostu na rzece Bronka w km 0+309,70” o kwotę 1.000.000,00 zł   

W dz. 700 – Gospodarka mieszkaniowa, rozdz. 70005 – Gospodarka gruntami i 

nieruchomościami  §  4210 zwiększono wydatki na zakup oleju opałowego do budynku w 

Widźgowie- mienie gminy o kwotę 3.000,00 zł, oraz na zakup materiałów na wymianę pokrycia  

dachowego  budynku  we  wsi  Kadłubówka  – mienie gminy o kwotę 6.000,00 zł, w § 4260 

zwiększono wydatki  na  zakup  energii  elektrycznej  w  budynku  w  Widźgowie  

- mienie gminy o kwotę 1.000,00 zł, w § 4300 zwiększono wydatki na opracowanie 

dokumentacji na oczyszczalnie ścieków przy budynku w Widźgowie o kwotę 1.400,00 zł   

W dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75023 – Urzędy gmin (miast i miast na 

prawach powiatu) § 6059 zmniejszono wydatki inwestycyjne na wdrażanie elektronicznych 

usług dla ludności województwa podlaskiego – cz. II, administracja samorządowa o kwotę 

895,00 zł – zadanie przeniesiono do realizacji w roku 2013. 

W rozdz. 75075 – Promocja jednostek samorządu terytorialnego zwiększono wydatki  

w  związku z realizacją festynu z cyklu imprez pod wspólnym szyldem LGD „Kraina Bobra” w 



ramach realizowanego projektu  PROW finansowanego ze środków unijnych w § 4217 na zakup 

art. spożywczych i nagród o kwotę 3.000,00 zł i w § 4307 na zapłatę honorarium za występ 

artysty Jana Pietrzaka o kwotę 9.000,00 zł 

W dz. 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdz. 75412 – 

Ochotnicze straże pożarne §4219  zmniejszono dofinansowanie zadania objętego  PROW na 

lata 2007-2013, wdrażanie lokalnych strategii rozwoju - Zakup stołów i krzeseł do świetlic 

wiejskich w remizach OSP w Szmurłach, Chojewie i Świrydach o kwotę 27.032,00 zł, z 

zwiększono dofinansowanie zadania objętego  PROW na lata 2007-2013, wdrażanie lokalnych 

strategii rozwoju - Zakup stołów i krzeseł do świetlic wiejskich w remizach OSP w Domanowie, 

Glinniku, Lubieszczach, Koszewie i Oleksinie o kwotę 10.185,00 zł jako udział środków 

własnych, w § 4217 zwiększono wydatki o kwotę 24.357,00 zł na dofinansowanie zadania 

objętego  PROW na lata 2007-2013, wdrażanie lokalnych strategii rozwoju - Zakup stołów i 

krzeseł do świetlic wiejskich w remizach OSP w Domanowie, Glinniku, Lubieszczach, 

Koszewie i Oleksinie. 

W dz. 801 – Oświata i wychowanie, rozdz. 80101 – Szkoły podstawowe w § 4210 

zwiększono  wydatki na zakup oleju opałowego w szkołach podstawowych o kwotę 54.000,00 

zł, w § 4300 zwiększono wydatki na dokumentacje na oczyszczalnie ścieków przy szkołach 

podstawowych w Chojewie, Koszewie i Mniu o kwotę 2.700,00 zł.  

W rozdz. 80110 – Gimnazja zwiększono wydatki w § 4270 na remont budynku 

gimnazjum w Glinniku o kwotę 23.000,00 zł oraz w § 4300 na dokumentację na oczyszczalnie 

ścieków przy gimnazjum w Glinniku o kwotę 900 zł. 

W rozdz. 80113 – Dowożenie uczniów do szkół § 4110 zwiększono wydatki na opłatę  

składek  na  ubezpieczenia  społeczne  o  kwotę  2.533,00  zł,  zwiększono  wydatki  w § 4120  

na  Fundusz  Pracy  o  kwotę 436,00 zł z jednoczesnym zmniejszeniem wydatków w § 4300 na 

zakup usług pozostałych o kwotę 50.000,00 zł w wyniku oszczędności. 

W dz. 851 – Ochrona zdrowia, rozdz. 85154 – Przeciwdziałanie alkoholizmowi §4300  

zmniejszono wydatki na zakup usług pozostałych o kwotę 726,00 zł, a zwiększono wydatki w § 

4330 na opłacenie pobytu jednej osoby w ośrodku interwencji kryzysowej o kwotę 726,00 zł 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85202 – Domy pomocy społecznej zwiększono 

wydatki w § 4330 na opłatę za pobyt w Domu Pomocy Społecznej w związku ze zwiększeniem  

od 1 maja 2011 r. ilości osób przebywających w DPS o kwotę 14.000,00 zł.  

W rozdz. 85213 – Składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby 

pobierające niektóre świadczenia z pomocy społecznej, niektóre świadczenia rodzinne oraz 

za osoby uczestniczące w zajęciach w centrum integracji społecznej zwiększono wydatki w § 

4130 na dofinansowanie zadań własnych stanowiące 20% kosztów realizacji zadania w wyniku 

wprowadzenia przepisów art. 115 ust 1 ustawy o pomocy społecznej o kwotę 966,00 zł 

W rozdz. 85216 – Zasiłki stałe zwiększono wydatki w § 3110 na dofinansowanie zadań 

własnych stanowiące 20% kosztów realizacji zadania w wyniku wprowadzenia przepisów art. 

115 ust 1 ustawy o pomocy społecznej o kwotę 12.870,00 zł 

W rozdz. 85219 – Ośrodki pomocy społecznej § 4210 zwiększono wydatki na zakup 

materiałów i wyposażenia o kwotę 900,00 zł, w § 4300 zwiększono wydatki na zakup usług 

pozostałych o kwotę 1.500,00 zł, w § 4370 zwiększono wydatki na opłaty za rozmowy 

telefoniczne z telefonów stacjonarnych o kwotę 600,00 zł i w § 4400 zwiększono wydatki na 

opłatę czynszu za lokal o kwotę 3.000,00 zł. 

W dz. 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdz. 90002 – 

Gospodarka odpadami w związku ze zmniejszeniem wartości zadania pn. : „Usuwanie  

wyrobów  zawierających  azbest  z  terenu Gminy  Brańsk” po przeprowadzeniu przetargu 

zmniejszono wydatki w § 4300 na realizację tego zadania o kwotę 108.000,00 zł  

W rozdz. 90002 – Gospodarka odpadami § 4300 zmniejszono wydatki na 

zagospodarowanie działek po wysypiskach śmieci o kwotę 30.400,00 zł. 

W rozdz. 90003 – Oczyszczanie miast i wsi zmniejszono wydatki w § 4300 na 

rekultywację żwirowni w Świrydach ze względu na zmniejszenie kosztów związanych ze zmianą 



kierunku rekultywacji o kwotę 40.000,00 zł. 

W rozdz. 90017 – Zakłady gospodarki komunalnej w związku z likwidacją zakładu 

budżetowego zadania gospodarki komunalnej wykonywane są w Urzędzie Gminy -  

zaplanowano środki w § 3020 na wydatki osobowe niezaliczane do wynagrodzeń – kwota 

500,00 zł, w § 4010 na wynagrodzenia pracowników – kwota 69.000,00 zł, w § 4110 na składki 

na ubezpieczenia społeczne – kwota 11.220,00 zł, w § 4120 na składki na Fundusz Pracy – 

kwota 1.691,00 zł, w § 4210 na zakup materiałów i wyposażenia – kwota 50.000,00 zł, w § 4260 

na zakup energii elektrycznej – kwota 1.300,00 zł,  w § 4280 na zakup usług zdrowotnych – 

kwota 200,00 zł,  w § 4300  na  zakup usług pozostałych – kwota 5.000,00 zł, § 4360 na opłaty z 

tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych świadczonych w ruchomej publicznej sieci 

telefonicznej – kwota 169,00 zł, w § 4370 na opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych 

świadczonych w stacjonarnej publicznej sieci telefonicznej – kwota 600,00 zł, w § 4410 na 

delegacje – kwota 200,00 zł, w § 4430 na ubezpieczenia samochodów – kwota 6.000,00 zł, w § 

4440 na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych – kwota 3.000,00 zł, w § 4480 na podatek od 

nieruchomości – kwota 6.120,00 zł  

W dz. 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92109 – Domy i 

ośrodki kultury, świetlice i kluby w § 2480 zwiększono dotację dla Gminnego Ośrodka 

Upowszechniania Kultury w Kalnicy na dokumentacje na przydomowe oczyszczalnie ścieków 

przy świetlicach wiejskich o kwotę 9.900,00 zł a zmniejszono z tytułu oszczędności w 

wynagrodzeniach i pochodnych od wynagrodzeń o kwotę 15.000,00 zł (15.000,00 zł – 9.900,00 

zł = 5.100,00 zł). 

W rozdz. 92109 – Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby w §4177 zwiększono 

wydatki na wynagrodzenie dla inspektora nadzoru przy realizacji zadania pn.: „Zmiana sposobu 

użytkowania budynku byłej szkoły na Izbę Tradycji Regionalnej i Rolnictwa w Szmurłach” 

objętego PROW na lata 2007-2013 o kwotę 7.750,00 zł, w §4179 zwiększono wydatki na 

wynagrodzenie dla inspektora nadzoru przy realizacji zadania pn.: „Zmiana sposobu 

użytkowania budynku byłej szkoły na Izbę Tradycji Regionalnej i Rolnictwa w Szmurłach” 

objętego PROW na lata 2007-2013 o kwotę 5.450,00 zł, a zmniejszono wydatki w §4277 na 

roboty budowlane przy realizacji zadania pn.: „Zmiana sposobu użytkowania budynku byłej 

szkoły na Izbę Tradycji Regionalnej i Rolnictwa w Szmurłach” objętego PROW na lata 2007-

2013 o kwotę 7.750,00 zł i w §4279 zmniejszono wydatki na roboty budowlane przy realizacji 

zadania pn.: „Zmiana sposobu użytkowania budynku byłej szkoły na Izbę Tradycji Regionalnej i 

Rolnictwa w Szmurłach” objętego PROW na lata 2007-2013 o kwotę 5.450,00 zł, w § 4277 i w 

§4278 przeniesiono wydatki do prawidłowej klasyfikacji budżetowej – zadania pn.: „Zmiana 

sposobu użytkowania budynku byłej szkoły na Izbę Tradycji Regionalnej i Rolnictwa w 

Szmurłach”. 

W  rozdz. 92116 – Biblioteki w § 2480 zmniejszono dotację dla Gminnej Biblioteki 

Publicznej z tytułu oszczędności w wynagrodzeniach i pochodnych od wynagrodzeń o kwotę 

8.000,00 zł. 

W rozdz. 92195 – Pozostała działalność § 4217 zwiększono środki na realizację nowego 

zadania pn.: „Wzbogacanie oferty kulturalno-sportowej Izby Tradycji Regionalnej i Rolnictwa w 

Szmurłach” objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 o kwotę 

24.500,00 zł a zmniejszono dofinansowanie zadania objętego  PROW na lata 2007-2013, 

wdrażanie lokalnych strategii rozwoju - Zakup stołów i krzeseł do świetlic wiejskich o kwotę 

15.456,00 zł (24.500,00 zł – 15.456,00 zł = 9.044,00 zł), w § 4219 zwiększono środki na 

realizację nowego zadania pn.: „Wzbogacanie oferty kulturalno-sportowej Izby Tradycji 

Regionalnej i Rolnictwa w Szmurłach” objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na 

lata 2007-2013 o kwotę 10.500,00 zł a zmniejszono dofinansowanie zadania objętego  PROW na 

lata 2007-2013, wdrażanie lokalnych strategii rozwoju - Zakup stołów i krzeseł do świetlic 

wiejskich o kwotę 11.703,00 zł (11.703,00 zł – 10.500,00 zł = 1.203,00 zł), w § 4307 w związku 

z wycofaniem z realizacji zadania „Urządzenie terenu rekreacyjno-wypoczynkowego przy 

zbiorniku wodnym Otapy- Kiersnówek” objętego PROW na lata 2007-2013 zmniejszono 



wydatki na realizację tego zadania o kwotę 25.000,00 zł, w § 4309 w związku z wycofaniem z 

realizacji zadania „Urządzenie terenu rekreacyjno-wypoczynkowego przy zbiorniku wodnym 

Otapy- Kiersnówek” objętego PROW na lata 2007-2013 zmniejszono wydatki na realizację tego 

zadania o kwotę 35.000,00 zł. 

W dz. 926 – Kultura fizyczna rozdz. 92605 – Zadania w zakresie kultury fizycznej § 

4300 zwiększono wydatki na zakup usług pozostałych – transport ziemi na boisko sportowe we 

wsi Pietraszki, o kwotę 1.000,00 zł, z jednoczesnym zmniejszeniem wydatków w § 4210 na 

zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 1.000,00 zł 

W dz. 751 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony 

prawa oraz sądownictwa, rozdz. 75108 – Wybory do Sejmu i Senatu zwiększono wydatki na 

przeprowadzenie wyborów do Sejmu i Senatu w § 4170 na sporządzenie spisu wyborców, 

sfinansowanie kosztów głosowania przez pełnomocnika, obsługę informatyczną obwodowych 

komisji wyborczych o kwotę 3.819,00 zł, w § 4210 na obwieszczenia o podziale na obwody do 

głosowania, uzupełnienie wyposażenia lokali wyborczych, wydatki kancelaryjne obwodowych 

komisji wyborczych o kwotę 3.060,00 zł, w § 4300 na obsługę obwodowych komisji 

wyborczych, transport, łączność, sfinansowanie kosztów głosowania korespondencyjnego o 

kwotę 2.735,00 zł oraz w § 4410 na sfinansowanie kosztów dojazdu koordynatora do obwodów 

wyborczych, diety podróżne o kwotę 1.090,00 zł. 

W dz. 852 – Pomoc społeczna, rozdz. 85212 – Świadczenia rodzinne, świadczenia z 

funduszu alimentacyjnego oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z 

ubezpieczenia społecznego zwiększono wydatki w § 3020 na zakup wody mineralnej do 

dystrybutora wody znajdującego się w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Brańsku  o 

kwotę 416,00 zł, z jednoczesnym zmniejszeniem wydatków w §4300 na zakup usług 

pozostałych o kwotę 416,00 zł. 

 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok. Rada Gminy głosami 11 -za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VII/58/11 w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2011 rok /uchwała stanowi załącznik do protokołu/.( w trakcie głosowania na sali obrad 

nieobecni radni: Piotr Dołubizno, Sylwester Bobel, Adam Derewońko, Grażyna Płonowska) 

 

Ad. 8h) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2011-2016 

   Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 

Gminy głosami 11 -za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 podjęła Uchwałę Nr VII/59/11 w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brańsk na lata 2011-2016 

/uchwała stanowi załącznik do protokołu/. ( w trakcie głosowania na sali obrad nieobecni radni: 

Piotr Dołubizno, Sylwester Bobel, Adam Derewońko, Stanisław Radulski) 

 

Ad. 9)  Interpelacji i wnioski radnych. 

Nie wniesiono interpelacji i wniosków radnych. 

Ad. 10)  Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

Nie udzielano odpowiedzi ze względu na brak interpelacji i wniosków radnych. 

 

Ad. 11 Sprawy różne: 

 Wójt Gminy poinformował, że prawdopodobnie będzie możliwość złożenia wniosku na 

budowę drogi tzw. „Schetynówki”. W założeniach gminnych jest złożyć wniosek na 

odcinek drogi od skrzyżowania w kierunku Kiersnówka – przez Kiersnówek aż za 

zbiornik w kierunku Kiersnowa. Dofinansowanie tym razem ma być tylko 30%, i nie jest 

to aż tak korzystne gminom, jak było poprzednio ale to też są jakieś pieniądze. Będzie to 

duże zadnia może nawet ok. mln złotych. 

 Wójt Gminy poinformował, że z Ośrodka Zdrowia w Widźgowie się wyprowadził się 



doktor, rozwiązał umowę dzierżawy. Budynek stoi, jako pustostan, dlatego podjęto się 

próby zagospodarowania tej nieruchomości. Wójt również powiedział – „Chcemy tam 

wybudować oczyszczalnię ścieków dla tego obiektu. Na dzień dzisiejszy jest 

zainteresowanie osób z zewnątrz, aby tam stworzyć Dom Pomocy dla osób starszych. 

Jeżeli to „nie wypali” będziemy starali się to przeznaczyć go na mieszkania socjalne dla 

naszych mieszkańców”. Na dzień dzisiejszy uruchomione zostały procedury, aby tą 

nieruchomość w całości oddać w dzierżawę”. 

 Wójt Gminy poinformował, że w budżecie gminy na 2011 rok w zamierzeniach 

gospodarczych było ujęte zadanie - położenie drugiej warstwy asfaltu na drodze przez 

wieś Chojewo z odwodnieniem ulicy. Procedura uzyskania pozwolenia na te prace 

bardzo się przeciągała nie było to jednak zależne od urzędu. Kiedyś, gdy drogi 

państwowe były dzielone na drogi gminne i powiatowe, ta droga przekazywana nam, 

jako gminna nie została przekazana w całości, została pominięta jedna działka. Już 

sprawa została wyprostowana teraz zostanie ogłoszony przetarg na to zadanie, zatem 

termin wykonania przeciągnie się do lipca przyszłego roku. W roku bieżącym jeśli będzie 

możliwe gmina wykona odwodnienie. 

 Wójt Gminy poinformował, że nie zostanie położony zaplanowany odcinek chodnika na 

cmentarz w Domanowie z tego względu, że udało się pozyskać nieodpłatnie kostkę na 

chodnik na drogę powiatową. Pracownicy gminni już ok. dwóch miesięcy tam pracują 

kładąc kostkę ciąg dalszy ul. Kościelnej w kierunku drogi do Brańska. Położenie 

chodnika na cmentarz przesuniemy na przyszły rok. 

 Wójt Gminy poinformował, że po skończeniu prac remontowych w Szmurłach, będzie 

wykonane jeszcze w br. ogrodzenie przy świetlicy wiejskiej w Patokach. 

 Wójt Gminy poinformował, że Przewodniczący Rady pytał o przebudowę odcinków dróg 

powiatowych w Szmurłach i Poletyłach. Udzielając odpowiedzi Wójt powiedział – 

„Powiat przeprowadził przetarg na przebudowę tych dwóch odcinków dróg, gdyż gmina 

nie jest właściwa, gdyż jest to droga powiatowa i nie mogła. Droga w Szmurłach na 

dniach będzie wykonana, natomiast, jeśli chodzi o drogę w Poletyłach, chodzą w terenie 

informacje, że Powiat tej drogi nie wykona bo nie ma pieniędzy. Powiat musi wykonać tę 

drogę, gdyż gmina za własne środki zrobiła projekt techniczny i w 100% finansuje 

brakujące środki na jej przebudowę. (część środków przekazuje Ministerstwo 

Transportu). Ze strony Powiatu jest tylko nadzór nad wykonawstwem, aby nie było 

niedomówień proszę przekazać mieszkańcom, że jedna i druga droga zostaną 

wykonane”. 

 Wójt Gminy poinformował, że w terenie na bieżąco są naprawiane drogi żwirowe. 

Polityka gminy w tym temacie jest taka, aby w każdej wsi w pierwszej kolejności były 

naprawiane drogi „najpilniejsze” w celu zapewnienia ich przejezdności. Wójt Gminy 

powiedział – „Obecnie będą naprawiane drogi na terenie wsi Mień i Domanowo. Apeluję 

o umiar w zgłaszaniu naprawiania dróg, bo niektóre wsie w sposób bezczelny 

wykorzystują moją ustępliwości. Chociażby wieś Popławy drogi na tamtym terenie w br. 

zostały naprawione a już wpłynęło kolejne podanie o naprawienie drogi gdzieś tam pod 

lasem. We wszystkim musi być umiar i rozsadek”. Wójt Poinformował również, że 

gmina nie może budować zjazdów na posesje tak jak by to chcieli niektórzy mieszkańcy. 

To zadanie należy do właściciela nieruchomości, chyba, że w 100% prowadzona jest 

budowa nowej drogi, wówczas projekt techniczny obejmuje zjazdy na posesje. 

 Głos zabrał Przewodniczący Rady mówiąc – „pytają mnie pracownicy SZK co będzie 

dalej z nimi, bo dostali wypowiedzenia i czy dalej zostaną zatrudnieni w urzędzie, co 

dalej z autobusami, które były na dowożeniu dzieci do szkół i co będzie z gminą gdy wójt 

zostanie posłem?. 

- odpowiedzi udzielił Wójt Gminy mówiąc – pracownicy SZK do 30 września pracują 

wszyscy. Z pracy są zadowoleni i w Urzędzie Gminy Brańsk pracy jest dla wszystkich 

wystarczająco. Jeżeli natomiast ktoś otrzymał lepszą propozycję pracy to niech odchodzi. 



Pozostali, jeżeli chcą pracować muszą się starać i siebie promować.  

   Jeśli chodzi o dowożenie dzieci do szkół  - od września dowożenie jest prowadzone 

przez PKS w Siemiatyczach. Do dnia dzisiejszego nie mieliśmy skarg na dowóz. Ogólnie 

jest zadowolenie. Co do autobusów to jeden nowy autobus zostawiamy i przekażemy do 

GOUK. Wszystkie pojazdy z SZK przydatne zostawimy pozostałe przekażemy na złom, 

niektóre autobusy mają pęknięte ramy, więc nawet nie przeszłyby przeglądu. Mając jeden 

autobus, w razie awarii autobusu PKS podstawimy swój, aby dzieci mogły na czas 

dojechać do szkoły. 

   Wracając do wyborów, ja się nigdzie nie wybieram, wyborów nie wygrywa się tak 

szybko. Gdybym jednak wygrał to bardzo poważnie bym się nad odejściem zastanawiał. 

Odejdę wówczas, gdy Prawo i Sprawiedliwość stworzyłoby rząd, gdy moje odejście 

byłoby korzystne dla gminy, dla powiatu”. Wójt zaapelował o pójście na wybory i 

wybranie osób najlepszych, aby się później za nich nie wstydzić. 

    Głos zabrał Sekretarz Gminy mówiąc – „ jestem pełnomocnikiem wyborczym 

wytypowanym przez Wójta i odpowiedzialnym za wybory w Gminie Brańsk. Te wybory 

odbywać się będą pierwszy raz zgodnie z nowym Kodeksem Wyborczym. Kodeks 

wprowadza m.in. jednomandatowe okręgi wyborcze na senatorów. W skład naszego okręgu 

wyborczego wchodzą powiaty: Siemiatycki, Hajnowski, Wysoko Mazowiecki i Bielski, 

natomiast do sejmu okręg obejmuje całe województwo podlaskie. Wybieramy 14 posłów, w 

związku ze zmniejszeniem się liczby mieszkańców naszego województwa, o jeden mandat 

zmniejszyła się liczba posłów. Będziemy mieli o jednego reprezentanta w sejmie mniej. 

Wprowadzono również pewne udogodnienia dla osób niepełnosprawnych, którzy będą 

mogli głosować osobiście w lokalu dla osób niepełnosprawnych lub przez pełnomocnika a 

nawet korespondencyjnie. Osobom niewidomym zostaną dostarczone nakładki na karty w 

języku Brajla”.  

    Głos zabrała Pani Zdzisława Maksymiuk Prezes Zarządu Banku Spółdzielczego w 

Brańsku, która podziękowała za zaproszenie na sesję, powiedziała, że zawsze, kiedy tylko 

dysponuje czasem chętnie uczestniczy w posiedzeniach rady, bo jest okazja dowiedzieć się 

co na terenie gminy się dzieje, co się zmienia, co się planuje. Pani Prezes Mówiła – „Dzisiaj 

moja wiedza została poszerzona o informację zamiaru budowy wiatraków na naszym 

terenie. Nasuwają się też pytania, czy one nie za bardzo nam tutaj namieszają. Czy to nie 

będzie miało jakiegoś wpływu na zdrowie, na warunki atmosferyczne? Bo dzięki 

Opatrzności nasze tereny w tym roku zachowały się od kataklizmów - tych trąb 

powietrznych. W telewizji oglądaliśmy z przerażeniem, jakie straty ludzie ponieśli. Firmy 

pewnie i tak zainwestują w wiatraki, bo to ludzie prywatnie będą podejmowali decyzje i 

podpisywali umowy, ale dobrze byłoby znać wszystkie zalety i wady”. 

    W tym czasie obrad na sesję przybył Senator RP Pan Jan Dobrzyński, który gości w 

Brańsku tylko przejazdem. Korzystając z krótkiego spotkania podziękował wszystkim 

radnym i Wójtowi za owocną współpracę, wyraził nadzieję, że będzie ona trwała nadal. 

    Głos zabrała Kierownik Ref. RŚ Pani Katarzyna Kędzia, która poinformowała, że ARiMR 

dopłaca w 100% do utylizacji padłych zwierząt firmom, które te zwierzęta odbierają. 

Sprawa jest jasna, gdy padłe zwierzę ma kolczyk, natomiast, jeśli chodzi o odbiór padłych 

cieląt,  jest refundacja, jeżeli pochodzi ono od krowy zakolczykowanej. 

    Głos zabrał Pan Michałowski Dyrektor SZK – poinformował, że jako dyrektor spotyka się 

ze wszystkimi na tej sali po raz ostatni ze względu na likwidację Zakładu. Podziękował 

wójtowi, radnym, Przewodniczącemu Rady, sołtysom za dotychczasową współpracę z 

Gminnym Zakładem i pracownikami zakładu. Wyraził nadzieję na dalszą dobrą współpracę 

już, jako pracownikiem Urzędu Gminy.  

   Poinformował również, że do 15 września był termin na składanie wniosków do Rady 

Powiatu o ujęcie w projekcie budżetu modernizacji dróg powiatowych.  Odbyła się sesja na 

której dokonano oceny stanu dróg, na której również Starosta poinformował, że aby stan 

dróg na terenie powiatu był zadowalający potrzeba na to 280 mln. złotych. Pan Michałowski 



jako radny powiatowy złożył wniosek o modernizację dróg na terenie Gminy Brańsk i 

Miasta Brańsk, m.in. ul. Kilińskiego w Brańsku, odcinek drogi Brańsk-Załuskie Kościelne, 

Brańsk-Poletyły, Widźgowo-Puchały, Widźgowo-Oleksin. Na ostatniej sesji złożył również 

wniosek w sprawie wysokich poboczy na drogach powiatowych np. Świrydy-Zanie. Co 

prawda większego zainteresowania tym tematem nie było, ale wniosek został złożony. Pan 

Michałowski wyraził nadzieję, że Rada Powiatu w najbliższym czasie będzie te zgłoszenia 

realizowała. 

 Głos zabrał Wójt Gminy mówiąc– „ iż z urzędu miał obowiązek złożenia również takiego 

wniosku o modernizację dróg powiatowych na terenie gminy Brańsk. Wniosek został 

złożony, obejmujący wszystkie odcinki dróg, które należy wykonać w najbliższym czasie. 

Są tam zgłoszone odcinki dróg: ul. Sienkiewicza w Mniu, Oleksin-Widźgowo, do Burchat, 

do Załuskich Kościelnych, Świrydy-Zanie. Wójt zaapelował do radnych i sołtysów, aby 

swoimi „kanałami” dotarli do osób, które te zadania poprą na sesji powiatowej, bo z roku na 

rok środków finansowych będzie coraz mniej a tym samym wydłuży się czas oczekiwania 

na jakąkolwiek inwestycję dróg. 

 

Ad. 12 Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy o godz. 12
30 

zamknął 

obrady  VII sesji Rady Gminy.  

    

Obrady zakończyły się  modlitwą „Pod Twoją Obronę... ”. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:                                                                    Przewodniczący Rady Gminy Brańsk 

 

Alina Adamczyk                                                                   Feliks Aleksander Wróblewski 


